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§ 32 

 

Mötet öppnas 

 
 

Sammanfattning 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 
  
Romska rådet godkänner att Robert Vävström (samhällsvägledare Romskt informations- 
och kunskapscenter) närvarar under sammanträdet. 
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§ 33 

 

Val av protokolljusterare 

 
 

Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar att välja Djura Ivanov 
(Interkulturella romer) till protokolljusterare. 
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§ 34 

 

Godkännande av dagordning 

 
 

Sammanfattning 
Diana Kiraly (Romano rota) föreslår att dagordningen ändras så att punkt 5 och 8 avhandlas 
först under sammanträdet. 
 
Beslut 
Romska rådet beslutar att godkänna ändringen av dagordningen och att punkt 5 och 8 
avhandlas som första punkter under sammanträdet. 
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§ 35 

 

Översyn av romska rådet och revidering av reglementet 

 
 

Sammanfattning 
Frida Trollmyr (S) inleder med att konstatera att tjänsteskrivelsen innehåller flera brister och 
felaktigheter, så som skrivelsen gällande omorganisering av RIKC, och menar att den ska 
omarbetas i sin helhet. Frida föreslår att endast reglementet diskuteras under 
sammanträdet på grund felaktigheterna i tjänsteskrivelsen. 
  
Daniel Svartek (stadsjurist) framför att meningen avseende RIKC i tjänsteskrivelsen är en 
olycklig formulering som dock inte återspeglas i beslutssatsen och därmed inte påverkar 
reglementet.   
  
Flera av de romska ledamöterna framför att den här typen av felaktigheter skapar misstro 
och skadar tilliten mellan minoriteten och staden, särskilt meningen avseende 
omorganiseringen av RIKC eftersom denna felaktighet tidigare i år förekom i 
tjänsteskrivelsen avseende översynen av rådet och redan då påtalades och diskuterades.    
  
Diskussion förs gällande det förslag som stadskontoret tagit fram till reviderat 
reglemente och flera punkter uppmärksammas.   
  
Frida Trollmyr (S) föreslår att utöver de synpunkter som framförts under sammanträdet 
ska det mejl som de romska ledamöterna har författat genom Sandor Vajda (Romska 
kulturella utvecklingscentret) bifogas till protokollet som ett underlag till kommunstyrelsens 
beslut avseende reglementet och tjänsteskrivelsen. 
 
Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar om följande punkter 
avseende stadskontorets förslag till reviderat reglemente för rådet samt tillhörande 
tjänsteskrivelse: 
- att rådet fortsatt ansvarar för en egen minnesstund på Förintelsens minnesdag den 27 
januari 
- att rådet fortsatt ska vara ett råd och inte ett dialogforum 
- att RIKC fortsatt ska administrera rådets möten 
- att två sammanträden per år är för få och att minst fyra sammanträden ska hållas   
- att arbetet ska präglas av tillit och samarbete 
- att gemensam utbildningsdag för fortbildning och tillitsbyggande ska anordnas 
- att tjänsteskrivelsen ska skrivas om på grund av flera felaktigheter  
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Från:                                  "Julia Sällström" <julia.sallstrom@malmo.se>
Skickat:                             Tue, 10 Jan 2023 13:41:39 +0100
Till:                                     "Julia Sällström" <julia.sallstrom@malmo.se>
Ämne:                               VB: Handlingar till romska rådets sammanträde 16 december

 
 

Från: Sandor Vajda <filip850@hotmail.com> 
Skickat: den 9 december 2022 11:26
Till: Julia Sällström <julia.sallstrom@malmo.se>; Rose-Marie Carlsson <rose-marie.carlsson@malmo.se>; 
Frida Trollmyr <frida.trollmyr@malmo.se>; Mubarik Mohamed Abdirahman 
<mubarik.abdirahman@malmo.se>; Eva Bertz <ewa.bertz@malmo.se>; Emma-Lina Johansson <emma-
lina.johansson@malmo.se>; Nicola Rabi <nicola.rabi@malmo.se>; Danica Srnic 
<danica.srnic@malmo.se>; Djura Ivanov <djura.ivanov@malmo.se>; jurajdaniel@hotmail.com; 
i.r.u.norden@gmail.com; kristnaromeriskane@outlook.com; Roger Kwiatkowski 
<Roger.kwiat@gmail.com>; Ruzena Horvat <ruzena.horvat@malmo.se>; hajnalkakiraly@hotmail.com; 
Ulrika Rogland <ulrika.rogland@malmo.se>; Anders Nilsson <anders.s.nilsson@malmo.se>; Surra Al 
Sakban <surra.alsakban@malmo.se>; Per-Ingvar Jönsson <per-ingvar.jonsson@malmo.se>; 
sylviabogelund@yahoo.se; Josef Glindrönn <josef.glindronn@malmo.se>; antoniopalko@hotmail.com; 
samanthasztojka1@gmail.com; dianakiraly27@gmail.com; kattamalm@hotmail.com; 
lajos_vavstrom@hotmail.se; hajni6304@hotmail.com; Per-Erik Ebbeståhl <per-
erik.ebbestahl@malmo.se>; Mujo Halilovic <mujo.halilovic@malmo.se>
Kopia: Katrin Stjernfeldt Jammeh <katrin.stjernfeldt-jammeh@malmo.se>; Roko Kursar 
<roko.kursar@malmo.se>; Janne Grönholm <janne.gronholm@malmo.se>; Andréas Schönström 
<andreas.schonstrom@malmo.se>; Amani Loubani <amani.loubani@malmo.se>; 
maria.dexborg@outlook.com; stefana.hoti@mp.se
Ämne: Sv: Handlingar till romska rådets sammanträde 16 december 
 
Hej! 

Vi vill framhäva att förslaget beträffande reglementet och tjänsteskrivelsen i fråga, som vi fick från 
stadskontoret den 8 december 2022 och som ska diskuteras på romska rådets sammanträde den 16 
december 2022, är något som vi är starkt kritiska mot och som vi romer reserverar oss mot. 

Förslaget och tjänsteskrivelsen i frågan som kom från stadskontoret skulle inte ifrågasätta romska 
rådet som organ och föreslå, så som det görs i förslaget och tjänsteskrivelsen, att rådet blir och även 
heter något annat som Forum. 

I våra diskussioner på romska rådets sammanträden och AU har det betonats från politiskt och 
romska ledamöternas håll bland annat: att rådets struktur inte kommer att ändras utan framför allt 
sammansättningen av rådet, att rådet ska utvecklas inte förändras på ett sätt som det här som finns i 
förslaget, att Förintelsens minnesstund ska kvarstå som ett av rådets åtaganden, att Rikc ska fortsätta 
samordna och administrera rådet  inte stadskontoret vilket står i föreliggande förslaget och 
tjänsteskrivelsen som kom från stadskontoret den 8 december (se alla protokoll från Romska rådets 
AU och sammanträden under 2022 som finns på romska rådets hemsida).  

I stadskontorets tjänsteskrivelse, upprättad den 18 december, stod det att kulturförvaltningen har 
beslutat att göra om organisationen för RIKC som tidigare administrerat rådet på uppdrag 
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av kommunstyrelsen. (STK-2022-376). Vi har via mejl reagerat på det och på att vi inte varit 
involverade i processen rörande översynen av rådet, vilket minoritetslagstiftningen förutsätter, och 
ställde frågan till Frida ordförande i romska rådet och er politiker om detta yttrande. Frida rådgjorde 
på romska rådets sammanträde den 13 maj 2022, att hon frågade de berörda om saken i frågan. Hon 
kom utifrån svar hon fick fram att det handlade om ett missförstånd - Stadskontorets tjänstemän 
svarade att denna information om omorganisationen kom från Kulturförvaltningen. 
Kulturförvaltningen svarade att de aldrig skickade en sådan info till Stadskontoret eftersom det inte 
finns något beslut och planer att omorganisera Rikc. Fridas tolkning och förklaring var att den 
informationen antagligen togs från Malmö stads pressmeddelande 2021.  

Vi alla kom fram på detta sammanträde den 13 maj (se protokoll på Malmö stads hemsida) att vi ska 
börja från vitt papper eftersom vi även inte varit delaktiga i förslaget och tjänsteskrivelsen, vilket går 
emot den nya och förstärkta minoritetslagstiftningen. 

Samma yttrande som finns i Stadskontorets tjänsteskrivelse från 18 mars 2022 förekommer i 
Stadskontorets tjänsteskrivelse från 8 december 2022, som vi alla fick igår, att kulturförvaltningen 
har beslutat att göra om organisationen för RIKC som tidigare administrerat rådet på 
uppdrag av kommunstyrelsen. Varifrån kommer denna information nu igen? Från vilket 
pressmeddelande kommer det nu?  

I stadskontorets tjänsteskrivelse från den 8 december står det att Romska rådet inte längre ska ha 
uppdrag att anordna Förintelsens minnesdag den 27 januari, utan att detta uppdrag övertas av 
kulturnämnden och görs inom ordinarie struktur. Kravet om att göra just detta kom varje år, i flera 
år, från tjänstemän. Vi har i alla dessa år enstämmigt och bestämt avvisat detta förslag och hävdat att 
vi på grund av historiska orättvisor vill anordna en egen minnesstund. (Bland annat så kom 
erkännande av Förintelsen av romer i Europa först genom EU parlamentets resolution år 2015 och 
fortfarande kämpar vi för att få detta erkännande i praktiken). Det handlar, som mycket annat i det 
här sammanhanget, också om tillit. Att tjänstemän igen upprepar detta förslag att ta över vår 
minnesstund är obegripligt bara för de som inte känner till vår långa och slitsamma kamp inom 
Malmö stad att få egen minnestund och tjänstemäns långa och angelägna försök att gå emot detta 
och för att få ett uppdrag. (Att tjänstemän som ofta inte bor i Malmö och har bra ekonomiska 
förutsättningar fattar beslut om oss som bor i Malmö och har sämre ekonomiska förutsättningar är 
ett demokratiskt problem som drabbar många malmöbor, inte enbart romer i Malmö). Detta har vi 
via mejl informerat er politiker i Malmö stad i flera år om. Dessutom fastslog romska rådet att 
romska rådet på grund av ovannämnda skäl ska arrangera Förintelsens minnesdag den 27 januari 
samt att man ska vid revideringen av reglementet lägga fram just detta som ett åtagande rådet har (se 
protokoll från romska rådets AU 2018-08-13 och sammanträdet 2018-08-21) 

En fråga till er alla:  

På romska rådets sammanträde den 13 maj 2022 betonar Lennart Rohdin, regeringens särskilda 
utredare, och Gunno Gunnmo, ansvarig för flera statliga utredningar beträffande den nationella 
minoriteten romer, att Malmö stad genom Romska rådet och Rikc har blivit en förebild gällande 
implementeringen av minoritetslagstiftningen på kommunalnivå. Detsamma lyfte fram de som 
föreläste på romska rådets konferens den 1 december 2022 - Jan Selling, Mattias Gardell, och Sunita 
Memetovic samt alla tjänstemän som deltagit i konferensens panelsamtal. Det är där jämte svårt att 
hitta en statlig utredning om det romska i Sverige utan att den lyfter fram att Malmö stad ligger i 
framkant med att tillgodose romer mänskliga rättigheter. Vi har engagerats oss och tillsammans med 
er politiker skapat Rikc och Romska rådet. Det är vi som ligger bakom våra framgångar. Om ni vill så 
kan vi skicka över alla de dokument och uttalanden som finns.  
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Varför envisas tjänstemän att ha samma förhållningssätt igen? Varför vill man i tjänstemannaförslag 
förstöra allt det goda arbetet som vi tillsammans gjort? Och vem tar ansvar för det? 

Trevlig helg 

Sandor å romska ledamöter vägnar  
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§ 36 

 

Romska biblioteket - uppdatering 

 
 

Sammanfattning 
Bagir Kwiek (BiM), Torbjörn Nilsson (stadsbibliotekarie), Stefan Wahlstedt (BiM) och 
Fredrik Elg (BiM) håller en kort presentation av arbetet med romskt bibliotek i Malmö stads 
och planerna för arbetet framåt.   
 
Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar att godkänna informationen 
och uppmanar biblioteket att i större utsträckning involvera romska rådet i arbetet. 
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§ 37 

 

Synpunkter på RIKC:s organisatoriska placering 

 
 

Sammanfattning 
Djura Ivanov (Interkulturella romer) framför att de romska ledamöterna saknar förtroende 
för Malmö stadsarkiv och önskar att RIKC flyttas från kulturförvaltningen till 
stadskontoret. 
  
Flera romska ledamöter lyfter att organiseringen av RIKC är en fråga där rådet bör 
hörsammas då det berör minoriteten. 
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§ 38 

 

Revidering av handlingsplan för den romska minoriteten 
2023-2025 

 
 

Sammanfattning 
Mujo Halilovic (RIKC) presenterar kort processen avseende revideringen av handlingsplan 
för den nationella minoriteten romer 2023-2025 och informerar att ett stycke gällande 
barnrättsperspektiv har lagts till i planen utifrån inkomna remissvar från de olika 
nämnderna. 
  
  
  
 
Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar att godkänna revideringen av 
handlingsplan för den nationella minoriteten romer 2023 - 2025. 
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§ 39 

 

Revidering av Malmö stads policy avseende arbetet med att 
tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 

 
 

Sammanfattning 
Mujo Halilovic (RIKC) informerar om arbetet som RIKC har påbörjat gällande revidering 
av Malmö stads policy avseende arbetet med att tillgodose de nationella minoriteternas 
rättigheter. Detta arbete har genomförts tillsammans med stadskontorets samordnare för de 
övriga nationella minoriteterna. 
  
  
   
  
 
Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar att godkänna informationen 
om revideringen av policyn. 
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§ 40 

 

Enkätsvar Länsstyrelsen Stockholm 

 
 

Sammanfattning 
Mujo Halilovic (RIKC) informerar om att RIKC tillsammans med 
stadskontorets samordnare för de övriga nationella minoriteterna i Malmö stad har 
besvarat  Länsstyrelsen Stockholms enkät avseende kommunens arbete med nationella 
minoriteter samt visar exempel på frågor som enkäten innehåller. 
 
Beslut 
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer beslutar att godkänna informationen 
avseende besvarandet av enkäten från Länsstyrelsen Stockholm. 
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§ 41 

 

Mötet avslutas 

 
 

Sammanfattning 
Ordförande avslutar mötet och tackar för allt arbete som har gjorts tillsammans. 
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